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Geachte voorzitter, 
 
Begin november 2022 organiseerde Provincie Zeeland voor de tweede keer een tweedaags 
Zeeuws jongerenparlement. Het Jongerenparlement is een combinatie van een 
jongerendenktank en een debat. Met dit event willen wij jongeren kennis laten maken met 
politiek en democratie en hen betrekken bij Zeeuwse onderwerpen. Een andere belangrijke 
wens is om een bredere groep jongeren aan te spreken met deze opzet. Het 
jongerenparlement vond plaats op 2 en 3 november 2022. Er deden 20 Zeeuwse jongeren 
van verschillende opleidingsniveaus en leeftijden (15-19) mee aan deze tweedaagse. In deze 
brief informeren we u over de dag zelf, de uitkomsten en het vervolg. 
 
Terugblik tweedaagse  
De tweedaagse stond in het teken van wonen voor jongeren in Zeeland. Diverse sprekers 
waren aanwezig om de deelnemers te inspireren en bekend te maken met de onderwerpen. 
Zo was hoogleraar Huisvestingssystemen Peter Boelhouwer van de TU Delft aanwezig en 
Aart-Jan de Pater en Martijn van Sabben van aannemingsbedrijf Fraanje. Laatstgenoemde is 
tevens voorzitter bij Bouwend Zeeland. Naast de sprekers, stonden ook ontmoetingen met de 
gedeputeerden op het programma.  
Om ze nog meer te verdiepen in het onderwerp, gingen de jongeren de eerste dag op 
‘werkbezoek’ in de provincie. Ze bezochten tiny houses in Sint Laurens, ecowijk de 
Woongaard in Serooskerke en het Scheldekwartier in Vlissingen. Met name op dag twee 
gingen de deelnemers met elkaar in debat over verschillende woongerelateerde thema’s; 
zoals krapte op de woningmarkt, duurzame woonruimte, de woonomgeving, nieuwe 
woonvormen en bouwen in Zeeland. Bekijk hier de video van de tweedaagse: Aftermovie 
Zeeuws Jongerenparlement 2022 - YouTube.  
Het jongerenparlement is georganiseerd samen met het Debatbureau en zeven jongeren via 
een Maatschappelijk Diensttijd Traject (MDT). Een van deze jongere heeft zelf ook 
meegedaan aan de tweedaagse:  
 
Irene Nijssen: “Vorig jaar was ik al aanwezig bij het jongerenparlement en dit jaar heb ik 
meegeholpen in de organisatie. Wij hadden het idee om dit jaar niet alleen op het 
provinciehuis te blijven. Heel leuk dat we verschillende locaties hebben bezocht, zeker bij het 
thema wonen. Daarnaast konden we die informatie goed gebruiken tijdens het debat de 
volgende dag. Ook de sprekers waren heel inspirerend. Ik heb veel geleerd en we hebben de 
provincie ook veel goede suggesties gegeven over hoe jongeren willen wonen.” 
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Opbrengst 
De stem van jongeren kreeg vorm door de stellingen/actiepunten die zij hebben opgesteld. 
Deze werden na afloop aan gedeputeerde Harry van der Maas overhandigd 
De actiepunten voor de Provincie: 

 De Provincie Zeeland moet de huizenbouw in Zeeland aanjagen en versnellen. 
 Duurzame bouwmaterialen moeten in Zeeland de norm én goedkoper worden. 
 Wie een huis in Zeeland koopt, moet er ook in wonen! 
 Het taboe op hoogbouw in Zeeland moet verdwijnen, vooral in en rond de steden. 
 Tiny houses moeten worden gestimuleerd (in de sociale huur). 
 Bouwen voor ouderen is noodzakelijk voor genoeg doorstroming. 
 De Provincie Zeeland moet jongeren steunen bij de financiering van hun eerste 

woning. 
 Lokale overheden moeten jongeren steunen bij het verduurzamen van woningen 

(bijv. duurzame opknapleningen of - subsidies). 
 Benut de kansen voor meer groen bij, op en naast woningen. 
 Er moet voor iedereen meer circulair en modulair gebouwd worden. 
 Er moeten locaties komen voor geclusterde woonvormen waar jonge mensen en 

ouderen samenwonen. 
 Uitbreiding van de universiteit en het openbaar vervoer in Zeeland is noodzakelijk om 

jongeren in Zeeland te houden. 
 
De actiepunten hebben wij in ons college besproken. Ook hebben we ze in onze organisatie 
onder de aandacht gebracht. Daarnaast onderzoeken wij welke punten in ons beleid geborgd 
kunnen worden. Zo willen wij er ook in de uitvoering van het beleid aandacht aan kunnen 
geven. Op deze manier brengen we de stem van jongeren verder.  
 
Vervolg  
Het tweede Zeeuws Jongerenparlement is naar volle tevredenheid van de organisatie 
verlopen. Er was veel interactie en de onderlinge sfeer en dynamiek waren goed. De 
jongeren zelf hebben de dag beoordeeld met een 8,1. In 2023 is het voornemen om opnieuw 
het Zeeuws Jongerenparlement te organiseren. We willen daarbij nauw samenwerken met 
jongeren en het onderwijs.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
Gedeputeerde Staten, 

Drs. J.M.M. Polman, voorzitter 

Drs. L.M.L.M. Prevaes, waarnemend secretaris
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